
1/1

Medij:
Datum:

Emisija:

Početak Trajanje
Emisija

Prilog

30.10.2019

Jutarnji dnevnik/RTS
30.10.2019 08:00:00 35:00
30.10.2019 08:22:00 2:59

Pogledaj video prilog

Autori:
Teme:

RTS1

Redakcija
Vojska Srbije

Naslov: Festival zdravlja

3068

Spiker:
Ukoliko to niste učinili, a želite da proverite svoje zdravstveno stanje i da konsultujete stručnjake, danas
i sutra to možete učiniti u Domu Vojske. Za nepuna dva sata, pod sloganom „Zlatni jubilej zdravlja“,
otvara se 20. Jesenji festival zdravlja. Šta nas očekuje ove jeseni reći će nam Ivana Božović koja je u
Domu Vojske u Beogradu.
Reporter:
Vlado, očekuju nas na prvom mestu preventivni pregledi. I za njih, moram da dodam, nije potreban
uput, knjižica. Besplatni su. Takođe, očekuju nas predavanja i radionice. Tačnije, ovde će biti oko 80
izlagača, 50 predavača i 1.200 ljudi koji će se neprekidno smenjivati upravo na bini na kojoj se mi
trenutno nalazimo. A šta sve građani mogu da provere tokom ova dva dana reći će nam doktorka Mima
Fazlagić ispred Festivala zdravlja. Dobro jutro. Hvala Vam što govorite za Dnevnik RTS-a. Pa šta sve
građani to mogu da provere kada dođu na Festival zdravlja?
Dr Mima Fazlagić, Festival zdravlja:
Dobro jutro. Građani će na Festivalu zdravlja moći da provere pritisak, moći će da provere šećer u krvi,
moći će da provere bodi mas indeks, da urade pregled očiju, da urade pregled zuba, da se testiraju na
anksioznost, na demenciju, da stanu na pametnu vagu, da vide koliko u telu imaju masti i mišića, da
dobiju ispravna uputstva za ishranu, da pričaju sa farmaceutima o lekovima koje uzimaju. I još puno
drugih stvari  biće tu dostupne, kao recimo koncentracija kiseonika u plućima i  puno lekara i  puno
farmaceuta biće na raspolaganju ova dva dana našim građanima.
Reporter:
Zašto je važno, da kažemo, da u što većem broju dođu na Festival zdravlja i da provere svoje zdravlje?
Šta ste vi zaključili tokom ovih 20 festivala zdravlja?
Dr Mima Fazlagić, Festival zdravlja:
Deset godina, zlatni jubilej zdravlja. Trista pedeset hiljada ljudi je bilo na Festivalu zdravlja. Mnogi od
njih su ovde prvi put otkrili da imaju povišen šećer, prvi put otkrili da imaju visok pritisak, neki su otkrili
probleme sa karotidama, neki su otkrili početak depresije. I veliki broj građana upravo na Festivalu
zdravlja je shvatio koliko je prevencija važna. Zato vas pozivam, sve naše građane, da dođu u što većem
broju.
Reporter:
Za danas, za jubilej, dodeljujete i priznanja za humanost, tri priznanja. Kome i zašto?
Dr Mima Fazlagić, Festival zdravlja:
Ovo je naš zlatni jubilej i rešili smo da dodelimo priznanja za humanost i za doprinos zdravlju. Priznanja
će dobiti profesorka doktorka Danica Grujičić za bezbroj, hiljade operacija koje je uradila; medicinska
sestra Vesna Imbronjev, koja je obučila 10.000 žena da urade samopregled dojke i Udruženje Nurdor,
koje je godinama tu kao podrška za decu obolelu od karcinoma.
Reporter:
Doktorko Fazlagić, hvala Vam što ste govorili za Dnevnik RTS-a. A mi samo još jednom da pozovemo sve
naše gledaoce da dođu na Festival zdravlja. Takođe vas pozivamo da u poslepodnevnim časovima dođete
i na tribinu Radio-televizije Srbije. Ove godine organizovali smo je u saradnji sa otorinolaringolozima
Kliničkog centra u Nišu. Vlado?
Spiker:
Hvala, Ivana. Bila je to Ivana Božović za Dnevnik.
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Voditelj:
A u Beogradu toplane će grejati ceo dan, otklonjen je kvar na magistralnom toplovodu u Dobričinoj ulici,
kako jutarnji program saznaje u toku je punjenje sistema tako da će radijatori uskoro biti topliji i u
Starom gradu. Mi ćemo i u naslovu čuti vesti iz glavnog grada pa se onda vraćamo u studio.
Reporter 1:
30-to oktobarsko jutro u Beogradu je oblačno i hladno sa sasvim slabom kišom koja uskoro i staje,
vratiće sepopodne i uveče, maksimalna temperatura oko 11 stepeni. Zbog redovnog održavanja kolovoza
u Ulici Veljka Dugoševića u delu od Severnog bulevra do Naučno tehnološkog parka privremenoje ukinuta
linija 66, izmena će važiti do 14-tog novembra. Završeni su radovi u Ulici Teodora Drajzera, na redovne
trase vraćeni su autobusi 49 i 94. Jubilarni 20-ti jesenji festival zdravlja oržaće se danas i sutra u Domu
vojske Srbije pod sloganom “Zlatni jubilej zdravlja”. Posetioci će bez zdravstvene knjižice moći da
provere svoje zravlje, čuju predavanja iz oblasti medicine i posavetuju se sa stručnjacima. Učestvuju
domovi zdravlja, državne i privatne ordinacije, bolnice i apeoteke, farmaceutske kuće, banjski centri. Za
najmlađe organizovan je holi dečiji kutak i bolnica za medvediće. Oba dana festival je otovoren od 10 do
20 sati i ulaz je besplatan. Od danas do nedelje u Art bioskopu Kolarac održaće se festival muzičkog
filmapodnazivom “Paralelne vizije”. Spajajući dve najpopularnije umetnosti film i muziku domaćoj publici
donosi 10 dokumentarnih i igranih naslova svetske produkcije. Opera Stanislava Benjičkog “Na uranku”,
prema libretu Branislava Nušića, večeras premijerno u Narodnom pozorištu, pod dirigentskom upavom
Stevana Zekića, u režiji Ane Grigorović. Opera “Na uranku” proizvedena je u Narodnom pozorištu 1903
godine, izvedene su još tri postavke 1968, 1999 i 2003 godine.
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Voditelj:
U Beogradu se danas i sutra održava Festival zdravlja. Otvoriće ga u 11:00h ministarka zadužena za
populacionu politiku profesorka - Slavica Đukić Dejanović. Sa kim će sve posetioci moći da razgovaraju i
koje će sve analize moći da urade ako posete festivala, reći će nam naša Željka. Željka, dobro jutro,
izvoli.
Reporter Željka Mrđa:
Dobro jutro još jedanput. Ono standardno što se tiče Festivala zdravlja - merenje nivoa šećera u krvi,
merenje pritiska... Ovog puta tu će biti i aparat koji meri količinu kiseonika u plućima, to je pametna
vaga, ali mnogo važnije od svega i jesu te pretrage, rezultati i analize, ali zapravo i predavanja i da se
Festival zdravlja u tom smislu razvio. Doktor Mima Fazlagić, počasna predsednica festivala i direktorka
Festivala zdravlja. Možemo da kažemo važna je, zapravo, sve vreme ta preventiva i edukacija?
Dr Mima Fazlagić, počasni direktor Festivala zdravlja:
Festival je započeo kao želja da se radi na preventivi, jer preventiva je ključ svega i preventiva je kada
se dobro uredi, onda nema oboljenja, a to je cilj svake medicine i svakog zdravstvenog sistema. Počeli
smo pre 10 godina, ovo je 20. zlatni jubilej. Ovo nam je je jesenji Rosa Festival zdravlja 20-i po redu. Za
ovih 10 godina 350.000 ljudi je prošlo kroz festival. Naši počeci su bili teški, jer nismo mogli odmah da
pokažemo koliko je ta preventiva važna, predavanja nisu bila posećanja, a danas posle 10 godina, traži
se stolica više. Razvili  smo jedan isto jako jako važno... jako važnu stvar, a to je da ljudi žele da
volontiraju. Studenti medicine, studenti farmacije, dolaze i prijavljuju se par meseci unapred, želeći da se
nama podele ovaj entuzijazam i energiju festivala zdravlja. Mnogo je besplatnih pregleda, mnogo ljudi je
na festivalu pronašlo po prvi put da imam visok pritisak, ili visok šećer, ima početnu osteoporozu, da ima
problem sa karotidama, mnogo njih je ovde uradilo test za depresiju, pa je shvatilo da ima začetak
depresije, tako da mi za 10 godina stvarno vidimo šta smo uradili i zaista svi koji smo deo ovog festivala
zdravlja, ponosni smo na to šta je bilo pre 10 godina i kako to izgleda danas.
Reporter Željka Mrđa:
Kad sam Vas pitala pre uključenja kako se svetska medicina razvija, dokle jsu stigle razvijene zemlje,
baš sam želio preventivi. Šta je još tu fokus?
Dr Mima Fazlagić, počasni direktor Festivala zdravlja:
Ključno za sve zdravstvene sisteme u čitavom svetu je preventiva. Ako idemo na redovne godišnje
preglede, znači smanjićemo procenat raka grlića materice, smanjićemo procenat dijabeta, hipertenzije,
moždanih udara, sve to što je najčešći uzrok oboljenja i smrtnosti kod nas. Prema tome, preventiva je
ključ svega. Razvijene zemlje su to odavno shvatile i najviše se radi na preventivi koja počinje od vrtića,
pa nadalje. Ovaj Festival zdravlja je pravi primer šta preventiva znači i koliko je bitna.
Reporter Željka Mrđa:
Možemo li  da kažemo onda i  neka od predavanja danas i  sutra, pošto smo rekli  da su predavanja
zapravo ta koja čine ovaj festival uspešnim. U redu i analize, ali i predavanja da se nešto nauči.
Dr Mima Fazlagić, počasni direktor Festivala zdravlja:
Predavanja... na našem predavanjima smo imali sve doktore - od akademika, do svih kliničkih centara,
profesora. Nikada niko nije odbio da drži predavanje. Započinjemo jednom tribinom Ministarstva za
demografiju za mlade, o reproduktivnom zdravlju, pričamo o štetnosti droga.
Reporter Željka Mrđa:
Znači to je sve danas i sutra od 10h do 20h. Festival zdravlja, ovde u Domu Vojske. Dođite, organizujte
se, pogledajte šta sve ima i posetite svakako neko od predavanja, a čuli ste i brojne analize je moguće
da se urade ovde. Srđane.
Voditelj:
Nešto ti kašlje doktorka. Hvala.
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Voditelj:
Toliko u ovom pregledu vesti, mi nastavljamo dalje sa našim jutarnjim programom. Jelena, izvoli?
Voditelj 2:
Poštovani gledaoci sada ne menjajte kanal, ovo je tema zaista koja se tiče svakoga od nas, zdravlje je
nešto što je najbitnije u životu, zato smo pozvali našu dragu doktorku Mirjanu Mićović, dobro jutro i
dobrodošli doktorka.
dr Mirjana Mićović, festival zdravlja:
Dobro jutro.
Voditelj 2.
Najavljujemo festival zdravlja, 20. po redu, jubilarni, šta nas sve očekuje na tom festivalu?
dr Mirjana Mićović, festival zdravlja:
Ovo je 20. jubilarni festival zdravlja Beograd i zahvaljujem se Vašoj televiziji što zaista uvek podržavate
naš festival i zahvaljujući Vama između ostalog imamo tako veliki broj posetilaca, jer prava informacija
dođe u pravo vreme do onih kojima to treba, to se već uveliko zna. Tako da evo šta možemo na ovom
jubilarnom festivalu zdravlja koji za koji trenutak treba da počne. U 10 sati se otvaraju kapije Doma
vojske Srbije u Braće Jugovića 19. Kao i uvek pripremili smo veoma interesantan program, od besplatnih
predavanja, tribina, do pregleda gde mogu građani potpuno besplatno, bez uputa, bez knjižice da obave
preventivne preglede. Na našoj bini, to zovemo revijalni program koji je uvek veoma interesantan i
privuče veliku pažnju pogotovo roditelja sa decom. Preko 1200 mališana i raznih drugih maskopača će
predstaviti svoje veštine, umetnička dostignuća i tako dalje. Kad kažem veštine to mislim na folklorne
ansamble, ritmičke gimnastike, sportske klubove, književnike, slikare, horove i tako dalje, znači jedan
zaista bogat program jer na ola sata se menjaju nastupi i za ova dva dana imaćemo sigurno preko 30
različitih nastupa. Što se tribina tiče istakla bih nekoliko tribina koje su za nas, a i pretpostavljam za
opštu javnost veoma važne, to su pre svega tribine za mlade koje se bave reproduktivnim zdravljem,
borba protiv narkomanije i nasilje na internetu kod mladih. I one su mogu da kažem veoma posećene,
čak moramo i da zakazujemo dolazak na te tribine, jer veliki broj srednjoškolaca se odazove zajedno sa
svojim profesorima dođu na te tribine i  tu ustvari  možemo da vidimo koliko su deca ustvari  slabo
informisana o tim stvarima, iako misle da su informisani, iako su stalno na društvenim mrežama ustvari
vidimo da na tim društvenim mrežama nisu dostupne informacije koje zaista su njima potrebne i evo mi
se trudimo na festivalu zdravlja da koliko toliko pomognemo da se oni edukuju u tim oblastima. Što se
tiče da kažem starije populacije takođe imamo lepe tribine. Nažalost, vezane su za nasilje u porodici
takođe koje je dosta prisutno, nasilje nad starima i nekoliko interesantnih tribina koje dojeni medicine
Srpske pa i Jugoslovenske drže, to su profesor Đorđević endokrinolog, profesor Hadžitanović kardiolog,
govoriće o tim nekim najčešćim da kažem oboljenjima, kako ih prevenirati i kako ih na neki način.
Voditelj:
Prepoznati?
dr Mirjana Mićović, festival zdravlja:
Ne samo prepoznati, nego kako sa njima živeti do duboko u starost. To je jako važno, jer to što mi
mislimo da imamo neko oboljenje, ustvari to možda nekom ishranom, drugačiji  način razmišljanja,
života, fizičkom aktivnošću može da se prevenira ili bar ublaže simptomi. U zoni rekreacije i sporta, to
sad prvi put imamo zonu rekreacije i sporta, ona je predviđena za sve uzraste. Studenti Difa, četvrte
godine Difa će govoriti, će raditi direktno sa posetiocima vezano za savete oko rekreacije, a pored njih će
biti postavljena specijalna vaga koju donosi Medicinski fakultet i katedra za fiziologiju sporta, gde će
posetioci moći da se izmere i da im se odrede potpuno sastav tela i na osnovu toga da se procene koja
ishrana bi odgovarala toj osobi, koje vrste vežbanja i uopšte način života. Tako da je to da kažem nešto
veoma veoma zanimljivo. Za one koji imaju problema sa sportskim povredama, takođe je tu prisutna
ordinacija na kojoj će po ceo dan biti neko od fizijatara i ortopeda i davati savete vezano za to. Što se
tiče dečjih najmlađih imamo našu standardnu bolnicu za medvediće, apoteku za medvediće i holi kutak i
tu ponovo pozivamo decu, roditelje, bake, deke, vrtiće, mada se opet veliki broj njih prijavio već da
dovedu decu, da se zabave i to je ovako da kažem naša ideja da se malo razbije taj strah deci od belog
mantila. Onda oni ponesu svoje mede, kuce, deca su ulozi roditelja, kuce i mede su u ulozi bebe ili
deteta, a studenti medicine su u ulozi lekara. I tu postoji jedna vrlo lepa interakcija između njih i onda
oni na neki način eto kažemo ovaj to je jako interesantno slušati tu decu kako ustvari oni imitiraju svoje
roditelje, kad oni njih odvedu kod lekara i kako to sve izgleda, jako je zanimljivo i to bi ustvari trebalo
snimati, može da se napravi cela jedna emisija sa njihovim biserima kako oni objašnjavaju šta se sa
detetom odnosno sa lutkom dešava.
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Voditelj:
Jel to prvi put ove godine da imate tako nešto ili već unazad?
dr Mirjana Mićović, festival zdravlja:
Ne, to je već, bolnica za medvediće je veliki svetski projekat studenata medicine i oni već 20 festivala
zajedno sa nama učestvuju. Naravno da se studenti smenjuju kako diplomiraju, to su uglavnom studenti
pete i šeste godine medicine, znači možda na dva festivala uspeju isti da dođu, posle toga oni su već
sada, neki od njih su uveliko i lekari, verovatno i specijalisti koji su na početku festivala učestvovali u
bolnici za medvediće. I na kraju da kažemo nešto o pregledima, to je bilo Vaše prvo pitanje to sam
ovako ostavila za kraj, zaista veliki broj pregleda. Na dva punkta ćemo imati preglede očnih lekara, na
jednom punktu će biti pregled očnog dna, na drugom punktu laser fokus centar, ističem to ime zato što
je u pitanju doktor Marko Jankov koji inače u Brazilu živi i poznat je svetski mikro hirurg, on će sa svojim
timom držati predavanje na festivalu, ali i pregledati zainteresovane građane vezano za operacije oka
laserom, što se tiče ovaj katarakte i smanjenja dioptrije. Znači to do sad stvarno nismo nikada imali.
Zatim, veliki broj kao što sam rekla fizijatrijskih ortopedskih pregleda, bolnica Laza Lazarević već evo
nekoliko godina unazad već evo uspešno radi testiranje skrining na anksioznost, depresiju i demenciju,
veoma veliki broj građana pa i nas koji smo na festivalu da kažemo radimo te testove i vrlo je korisno,
jer tu su dežurni njihovi psihijatri i ukoliko vide da čovek potencijalno može da ima neki problem, to je
jako važno zato što može da mu se ukaže na potencijalni problem i da se javi lekaru ili već da potraži
neku drugu pomoć, ali svakako mu se ukaže mu je pomoć potrebna. Mogu odmah da kažem da zaista
veliki  broj  ljudi  da  kažem ima potrebu da  kasnije  nakon tog  testiranja  potraži  pomoć.  Na  našim
štandovima Domova zdravlja kojih ima 10, Zavod za gerontologiju Plavi krug, imamo, uvek vade krv na
glikemiju i to je nešto što je takođe alarmantno, otprilike oko 2500 građana na svakom festivalu zdravlja
pregleda svoju krv na šećer i ispostavi se da između 100 i 200 novih dijabetičara se otkrije. Znači to je
jedna ozbiljan akcija i jedan da kažem dramatičan i alarmantan rezultat koji mi dobijemo na festivalu i
zato, ali pre svega šta moram da zamolim ovo je jutarnji program, još nisu ljudi doručkovali, ako zaista
žele da dođu na festival zdravlja i da izvade krv da ne doručkuju, da ne bi smo imali pogrešne rezultate.
Voditelj:
A da li doktorka bitno da su sinoć jeli do 6 časova ili 8 ili ne?
dr Mirjana Mićović, festival zdravlja:
Do  8  sati,  8,  pola  9,  završavaju  se  obroci  ako  ujutru  želimo  da  odradimo  glikemiju,  odnosno
koncentraciju šećera u krvi. Još puno toga bi mogli da pričamo. Takođe mogu da istaknem interesantno
je i ovo što ćemo imati na jednom štandu savete nutricionista vezano za imunitet i to je ovako jako
interesantno kako mi ishranom možemo da poboljšamo svoj imunitet. Biće velika promocija vode našeg
generalnog sponzora, biće divnih tribina o tome, kako se mi ponašamo jedan od naših sponzora je velika
da kažem ovaj kompanija, jedno istraživanje su radili kako se ponašamo u super marketima i šta ustvari
najviše kupuju naši ljudi i kako kombinuju hranu i da li uopšte čitamo šta piše na etiketama, rok trajanja,
sastav, sve, emulgatori i tako dalje i koliko je to ustvari značajno da mi to pročitamo. O tome će govoriti
naravno predstavnici kompanije, ali i  predstavnici Poljoprivrednog fakulteta, Medicinskog fakulteta,
Instituta  Batut.  Veliki  simpozijum posvećen  ranom razvoju  dece,  četiri  sata  smo  odvojili  za  taj
simpozijum to  je  sada za  stručnu javnost,  to  pominjem zato  što  je  u  pitanju  jubilej,  simpozijum
organizuje simpozijum za fonetiku i  patologiju govora iz Beograda, iz Jovanove ulice, naša veoma
značajna institucija koja je ovaj kažem 70 godina postojanja slave i upriličili su ovaj simpozijum za
stručnu javnost. Takođe dva stručna sastanka takođe za stručnu javnost, jedno je vezano za zaslađivače,
odnosno zablude vezano za zaslađivače, što je bitno da lekari poznaju i tu tematiku jer naši pacijenti
često dođu sa pitanjem da li smem da uzimam zaslađivač umesto šećera, da li je to zdravo, nije zdravo,
znači neke dileme ćemo rešiti na tom predavanju, a drugo je vezano iz kardiologije doktor profesor
Simić,  ovo  prvo  predavanje  drži  profesorka  Budimka iz  Novog Sada,  a  ovo drugo profesor  Simić
kardiolog, govori o spironolaktonima, jer nekada ustvari, šta su ustvari spironolaktoni? To su oni lekovi
koje mi uzimamo kada nam je visok pritisak da bi se pritisak smanjio, da bi smo izbacili višak vode, česta
je zloupotreba tih lekova i koliko to može da bude opasno da Vas jednostavno dovede u veoma kritičnu
situaciju i da rizikujemo da nam život bude u opasnosti. Profesor Nestorović, Bane Nesterović, on će
održati jedno interesantno predavanje o PH balansu koliko je važno da u našem organizmu taj ph bude
uvek u nekoj ravnoteži među bazne i kisele sredine, farmaceutska komora je svoju tribinu posvetila
svojim kolegama farmaceutima i oni će tu raspravljati o tome kako da komuniciraju sa pacijentima koji
uđu u apoteku i imaju problem sa dijabetom. To su malo specifični pacijenti i zato su celu jednu tu
tribinu tome posvetili.
Voditelj:

Ministarstvo odbrane Uprava za odnose sa javnošću
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Doktorka, prosto mi je neverovatno da ste pokrili toliko toga na ovom festivalu. Ono što je moje sledeće
pitanje, pretpostavljam da svake je posetilaca sve više i više na ovom festivalu. Da li apsolutno svi stignu
na te preglede, da posete te određene tribine, štandove koji su njima potrebni?
dr Mirjana Mićović, festival zdravlja:
Moram da budem iskrena, posećenost je iz festivala u festival sve veća i veća kao što i sami kažete, ali
opet moram da kažem zahvaljujući medijima, jer Vi ste jedna od medijskih kuća koja stvarno nas
podržavate uvek. Ono što je, mi se trudimo da ono što je najinteresantnije za posetioce bude na nekoliko
punktova, ali to nismo uvek u mogućnosti da ovaj realizujemo, tako da su gužve zaista velike i ne mogu
da kažem da uvek svi sve stignu na preglede, zato već sutra i danas je ujutru već oko 9 sati se stvara
red ispred Doma vojske i ljudi čekaju da uđu da bi stigli na red za određene preglede. Ono što mogu da
kažem to još možda ima vremena da mi ne zakazujemo preglede, ali za pregled određivanje težine
kostiju, da na našem sajtu i facebooku mogu pronaći broj telefona i da se taj pregled pošto je malo
specifičniji može i zakazati, da se ne bi toliko čekalo na red. Tako da eto mi molimo posetioce, obično
bude između 15 i 20hiljada ljudi koji dođu i da sa malo strpljenja i tolerancije da jednostavno tako jedna
lepa manifestacija se ne bi pretvorila u gužvu i u haos, ipak Dom vojske jeste lep i divan prostor, ali
kažem nikada dovoljan da primi toliki broj posetilaca.
Voditelj:
Još jednom doktorka za sam kraj, ja mislim da smo mi pokrili zaista, da smo sve objasnili, međutim
ukoliko neko želi da vidi opširnije o ovome može to da uradi jel tako na facebook stranici, na internetu?
dr Mirjana Mićović, festival zdravlja:
Na facebook stranici, festival zdravlja Beograd i na našem sajtu festival zdravlja Beograd. Tako je,
raspored predavanja, da dođu do slušaju šta ih zanima, divan je kažem i program na bini, sve je to jako
zanimljivo, uvek ima puno dece, puno mladih, kada smo počinjali uglavnom je bila starija populacija,
međutim sada se to sve menja, što nam je naravno i drago jer upravo je to ta prevencija na kojoj mi
želimo da radimo, da od malih nogu naučimo kako treba da živimo da ne bi smo bili bolesni.
Voditelj:
Hvala Vam doktorka veliko na ovom gostovanju.
dr Mirjana Mićović, festival zdravlja:
Hvala i Vama.
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